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P r o t o k ó ł  Nr VI/ 2007  

               z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 20 kwietnia  2007 r. 

Początek sesji - godz. 9.00 zakończenie - godz. 12.50

Radni obecni :

      1.   Konieczny Janusz 
2. Dębski Janusz
3. Niemiec Wojciech 
4. Krzysztof Tomków
5. Kuzianik Alicja 
6. Malik Adam
7. Małek Janusz
8. Michalski Edward
9. Mindur Andrzej
10. Ołowiańczyk Zygmunt
11. Stączek Ryszard
12. Szajna Anna
13. Trygar Krystyna
14. Węgrzyn Maria

Radni nieobecni :

       1. Gierad Alfreda

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy  Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy - Pani Teresa Pawłowska
- Radni Rady Powiatu Sanockiego
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy
- Sołtysi

Porządek sesji :

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i  uwag  do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy Zarszyn. 
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6. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Zarszynie 

za 2006r.
7. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2006 r.
8. Sprawozdanie z działalności  Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół                  w 

Zarszynie za 2006 r.
9. Sprawozdanie  z  działalności  Samodzielnego  Publicznego  Gminnnego  Zakładu  Opieki 

Zdrowotnej w Zarszynie za 2006 r. 
10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2006 r. 
11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  oraz  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 
Zarszyn w 2006 r.

12. Informacja  z  realizacji  uchwały Rady Gminy Zarszyn w sprawie  zasad  gospodarowania 
mieniem komunalnym.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy 
Zarszyn za 2006 r i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn
- dyskusja nad sprawozdaniem Wójta Gminy,
- opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,
- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie oceny wykonania budżetu 

               gminy za 2006 r oraz uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 
   absolutorium Wójtowi Gminy.

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  określającego  wysokośc  stawek 
i  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i  godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne 
świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę 
Zarszyn.

15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej
16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  miejsc  wydobywania  żwiru  w  granicach 

powszechnego korzystania z rzeki Wisłok w miejscowości Odrzechowa.
17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zakupu  na  własność  Gminy  Zarszyn  nieruchomości 

gruntowych, położonych w Jaćmierzu i Posadzie Jaćmierskiej. 
18. Wolne wnioski i zapytania.
19. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
20. Zakończenie sesji.

Ad.  1.  Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny,  który  powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

Ad.  2.   Do ustalonego  przez  Przewodniczącego  Rady Gminy porządku  obrad  ,  nie  wniesiono 
innych propozycji. 

Ad. 3.  Do  protokołu z poprzednej sesji nie wniesiono żadnych uwag.

Ad. 4.  W interpelacjach głosu nie zabierano.

Ad. 5.   Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej złożył  sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 
między sesjami w tym z realizacji  uchwał Rady Gminy. Sprawozdanie to stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. Ponadto Pan Wójt poinformował, że Kapitułą organizowanego przez Gazetę 
Sołecką Konkursu „Sołtys Roku 2006” ten zaszczytny tytuł otrzymał Franciszek Gajewski sołtys 
Zarszyna za jego duże zaangażowanie w rozwój infrastruktury komunalnej , drogowej, oświatowej 
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i sportowej na terenie swojej wsi. 

Ad.6.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad przesłanym 
wraz  z  zaproszeniem  na  sesję  sprawozdaniem  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej w Zarszynie w 2006 r. Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji głos zabrali : 

- Radny Ryszard Stączek stwierdził,  iż corocznie w sprawozdaniu Kierownika GOSP pojawia się 
w ostatnim akapicie zapis następującej treści ” w ostatnim okresie obserwujemy zwiększenie się 
liczby rodzin , w których występuje zjawisko „dziedziczenia biedy”, gdyż o pomoc zwracają się już 
kolejne pokolenia wychowane w rodzinach objętych pomocą” i zapytał w jakim stopniu ten wzrost 
jest widoczny. 

Pani Beata Stankiewicz Kierownik GOPS odpowiedziała,  że  dokładnej  analizy w tym zakresie nie 
robiono, niemniej  jednak  tendencje takie są zauważalne i dodała  przy tym, że będąc kierownikiem 
tego ośrodka od ponad 20 lat widzi,  iż te same rodziny ciągle korzystają z tej pomocy. Nie jest to 
wprawdzie dużo tych rodzin, a  ich postawa w tym względzie jest roszczeniowa. Są też i osoby 
chore  jak  i  rodziny ubogie  ,  które   nie  są  w stanie  same się  utrzymywać oraz  jak  zaznaczyła 
Kierownik  te ubogie rodziny nie mają „potrzeby mobilności” celem polepszenia swojego bytu. 

Wójt  Gminy  zaznaczył,  iż  w  dniu  9  maja  br.  przeprowadzona  zostanie  szeroka  konsultacja 
w zakresie  opracowania „Strategii Rozwiązywania  Problemów Społecznych w Gminie Zarszyn” 
w której ujęte zostaną różnego rodzaju zadania i propozycje ich rozwiązań.

Ad.7.   Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył  dyskusję  nad  złożonym 
sprawozdaniem   z  działalności  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Zarszynie  w   2006  r. 
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu. 

W trakcie dyskusji  zwrócono uwagę na niepokojące zjawisko utrzymujących się ubytków wody 
pomiędzy  komorami   pomiarowymi,  a  rzeczywistymi  odczytami   wskazań   wodomierzy  oraz 
wzrostu dotacji przeznaczonej z budżetu gminy na działalność  Zakładu Gospodarki Komunalnej.

-  Radny Janusz  Dębski  zwrócił  uwagę  na  powtarzającą  się  różnicę  w  rozliczeniach  za   zrzut 
ścieków  z  Jaćmierza  i  Posady  Jaćmierskiej   do  oczyszczalni  ścieków  w  Haczowie  oraz  na 
występujący  nieznaczny  wzrost dotacji z budżetu gminy na działalność ZGK. Radny zauważył , iż 
wzrost tej dotacji spowodowany został  zmianą systemu naliczania opłat za wywóz śmieci, dodając 
przy  tym,  że   w  przedstawionym  sprawozdaniu  prawie  dwukrotnie  zwiększyła  się  ilość 
wywiezionych  odpadów  z  terenu  gminy.  Ponadto  radny  nadmienił,  iż  jest  to  raczej  zjawisko 
korzystne, gdyż najprawdopodobniej mniej zaśmiecone będą rowy, rzeki itp. 

- Radna Krystyna Trygar zapytała, co Zakład robi w celu odzyskania należności za niezapłacone 
faktury za ścieki i wodę od osób prawnych  i fizycznych.

- Radny Krzysztof Tomków zwrócił uwagę na definitywne rozwiązane występującego problemu 
obniżania studzienek kanalizacyjnych na prywatnych działkach ,  co powoduje przedostawanie się 
do niej wód gruntowych. 

Na  zadane  w/w   pytania  odpowiedzi  udzieliła  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej 
Pani Krystyna Stasiczak. Po przeprowadzonej dyskusji radni przyjęli powyższe sprawozdanie. 



4

Ad. 8.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył analizy sprawozdania z wykonania zadań Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Zarszynie za 2006 r. Sprawozdanie to stanowi załącznik 
do protokołu. 

Nie zabierano głosu w  dyskusji nad w/w sprawozdaniem. 

Ad.  9.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad złożonym 
sprawozdaniem dotyczącym stanu opieki zdrowotnej w Gminie Zarszyn i z działalności SPG ZOZ 
w Zarszynie w 2006 r. Informacja ta stanowi załącznik do protokołu.

W dyskusji głos zabrali: 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków  poinformował,  że  członkowie  Komisji  na  posiedzeniu  w  dniu  18  kwietnia  2007r 
przeanalizowali  powyższe  sprawozdanie.  W  trakcie  przeprowadzonej  dyskusji  wnioskowano 
o zwołanie na dzień 25.04. 2007 r  posiedzenia Gminnej Rady Sportu wraz z Prezesami LZSów 
celem podjęcia  decyzji,  co  do  zasadności  dalszego  działania  Poradni  Sportowej  przy  Punkcie 
Lekarskim  w Długiem, gdyż Prezesi LZS-ów niechętnie kierują zawodników na bezpłatne badania 
do tej Poradni. 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk  stwierdził, że tego typu Poradnia na terenie gminy powinna istnieć 
gdyż  wszyscy zawodnicy zarówno młodzież szkolna jak i  poza szkolna do lat 21 powinna być 
w tej specjalistycznej poradni sportowej przebadana.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że tego typu apele powinny być kierowane do dyrektorów 
Szkół , Prezesów LZS,  a  nie koniecznie do Rady Gminy.

Innych głosów dyskusji nie zabierano. 

Ad. 10.   Przewodniczacy Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad złożonym 
sprawozdaniem z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie.
Materiał w powyższej sprawie radni otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję Rady Gminy.

Radni przyjęli powyższe sprawozdanie , nie zabierając głosu w dyskusji.

Ad.  11. Kolejny  porządek  obrad  dotyczył  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego  Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie gminy w 2006 r. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny oznajmił , że powyższe sprawozdanie było 
przedmiotem analizy posiedzenia Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego 
i otworzył nad nim dyskusję.

W  dyskusji głosu nie zabierano. 

Ad. 12.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad przesłanym 
sprawozdaniem  z  realizacji  uchwały  Nr  VI/56/03  Rady  Gminy  Zarszyn  z  dnia  16.04.2003  r 
w  sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  stanowiących 
własność gminy oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata. 
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Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.

W dyskusji głosu nie zabierano.

Ad. 13.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad przekazanym 
wcześniej  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy  Zarszyn  za  2006  r.  Sprawozdanie  to 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że po otrzymaniu 
od  Wójta  Gminy w/w  sprawozdania  treść  jego  niezwłocznie  przekazana  została  radnym Rady 
Gminy,  a  także  Komisji  Rewizyjnej,  która  rozpoczęła  nad  nim prace.  Powyższe  sprawozdanie 
przesłane  zostało  także  do  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Krośnie,  celem wydania  opinii 
w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Ryszard Stączek przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej 
o wykonaniu budżetu Gminy Zarszyn za 2006 r wraz z uchwałą w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2006r. Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 

Następnie  Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż nad sprawozdaniem z wykonania  budżetu 
gminy za 2006 r pracowały również pozostałe Komisje Rady Gminy i o opinię w tym zakresie 
poprosił Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów.

Przewodnicząca w/w  Komisji radna Krystyna Trygar przedstawiła opinię Komisji wypracowaną 
na posiedzeniu w dniu 14.04. 2007 r. Opinia ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał treść Uchwały Nr IX/ 25/ 2007 z dnia 13 kwietnia 2007 r 
składu  orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Rzeszowie  w  sprawie  sprawozdania 
Wójta  Gminy  Zarszyn  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2006  r,  które   Regionalna  Izba 
Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał uchwałę  Nr IX /24/ 2007 z dnia 
13  kwietnia 2007 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie 
zaopiniowania  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Zarszyn  o  udzielenie  absolutorium 
Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2006 r. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

-  Radny Ryszard  Stączek  zabierając  głos  w  dyskusji  nad  udzieleniem absolutorium dla  Wójta 
Gminy  powiedział  między  innymi,   że  ubiegły  rok  był  rokiem  szczególnym   z  uwagi  na 
przeprowadzone wybory samorządowe, w ktorych to  Wójt Gminy  uzyskał 70 % poparcie  i był to 
już jak radny zaznaczył „ element weryfikacji pozytywnej”. Ponadto  radny podkreślił, że ubiegły 
rok był „osłabiony” z racji choroby Wójta,  niemniej jednak ujęte w budżecie gminy zadania na 
2006  r  zostały  zrealizowane.  Radny  zwrócił  również  uwagę  na  duże  zaangażowanie  Wójta 
w pozyskiwaniu dodatkowych środków finansowych na gminne inwestycje  i  w związku z  tym 
zawnioskował  o udzielenie dla Wójta absolutorium.

Wobec  braku  innych  głosów  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
przedstawił   projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  Zarszyn 
z wykonania budżetu gminy za 2006 r. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  (  po  zapoznaniu  radnych  z  procedurą 
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głosowania ) poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Zarszyn z wykonania budżetu gminy za 2006 r. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała  w powyższej  sprawie podjęta  została  jednomyślnie.  Uchwała  ta  stanowi załącznik do 
protokołu.  Zatem Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy Panu Andrzejowi Betlejowi.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  Gminy  złożył  gratulacje  Panu  Andrzejowi 
Betlejowi Wójtowi Gminy Zarszyn.

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej podziękował za głosowanie i udzielone mu absolutorium dodając, 
że zawsze można zrobić coś więcej , niemniej jednak takie są obecne realia , które wszyscy znają, 
a zrobiono tyle na ile można było. Budżet Gminy roku 2006 został zrealizowany  prawidłowo, 
a  ujęte  w  nim  do  realizacji  zadania  inwestycyjne  w  większości  zostały  wykonane   przy 
współudziale  wszystkich jednostek organizacyjnych jak  i  pracowników Urzędu Gminy ,  którzy 
pracowali w 2006 r. Na zakończenie Wójt dodał,  iż w roku 2007  stoją przed nami nowe kolejne 
wezwania. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 20 minutową przerwę. 

Ad.  14.   Po wznowieniu  obrad  Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył 
dyskusję  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  określającego  wysokość 
stawek  i  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego, 
szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania   wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe 
i  godziny  doraźnych  zastępstw,  wysokość  nagród  ze  specjalnego  funduszu  nagród  i  inne 
świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn.
 
-  Wójt  Gminy  przedstawiając  celowość  podjęcia  przedmiotowej  uchwały  powiedział  między 
innymi , że potrzeba jej podjęcia  wynika z art. 30 ust. 6 i art. 54 ust. 7 ustawy Karta Nauczyciela 
i jest corocznym obowiązkiem Rady Gminy. 
Ponadto do projektu w/w uchwały Wójt wniósł autopoprawkę następującej treści :
-   w  Rozdz.  VII   §  13  zapis  pkt.  1  winien  brzmieć  „  Specjalny  fundusz  nagród  ustala  się 
w wysokości conajmniej 1% planowanych rocznych wynagrodzeń osobowych nauczycieli. Część 
stanowiącą  70%  funduszu  przekazuje  się  bezpośrednio  do  szkół  na  nagrody  przyznawane 
nauczycielom przez dyrektorów, zaś pozostałe 30 % środków przeznacza się  na nagrody organu 
prowadzącego”.

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, że w/w projekt uchwały był przedmiotem analizy Komisji. W trakcie tego 
posiedzenia odpowiedzi na zadawane pytania w kwestii przedmiotowej uchwały udzielali Dyrektor 
ZEAS i Główna Księgowa. Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji  postanowili przyjąć 
projekt omawianej uchwały opiniując go pozytywnie wraz z zgłoszoną  autopoprawką Wójta. 

Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  określającego  wysokość 
stawek  i  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego, 
szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania   wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe 
i  godziny  doraźnych  zastępstw,  wysokość  nagród  ze  specjalnego  funduszu  nagród  i  inne 
świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn.
Uchwała  ta  podjęta  została  jednomyślnie.  W  głosowaniu  uczestniczyło  13  radnych. 
Uchwała  stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 15.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji  Statutowej dodając,  iż  zaistniała potrzeba powołania tej 
Komisji  w celu przygotowania propozycji zmian w statutach sołectw zgłasznych przez niektórych 
sołtysów. 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 
Komisji. 

-  Radny Janusz  Dębski  zgłosił  kandydaturę  radnego  Ryszarda  Stączka,  który pełnił  tę  funkcję 
w poprzedniej kadencji. Radny Ryszard Stączek wyraził zgodę.

Innych kandydatur nie zgłoszono.

-  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  poddał  pod  głosowanie  kandydaturę 
Ryszarda Stączka na Przewodniczącego Komisji Statutowej. 
Za  kandydaturą  tą  głosowało  12  radnych,  1  radny  wstrzymał  się  od  głosu.  /  w  trakcie  tego 
głosowania w sesji uczestniczyło 13 radnych /.

Następnie  przystąpiono do zgłaszania kandydatur na członków komisji.

W kolejności zgłoszeni zostali :

1. Alfreda Gierad
2. Janusz Małek
3. Krystyna Trygar
4. Krzysztof Tomków
Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach Komisji Statutowej. 

W dalszej dyskusji głos zabrali : 

- Radny Janusz Dębski zapropopnował członkom komisji,  by w pracach nad propozycjami zmian 
w  statutach  sołectw,  spróbować  zastanowić  się  nad  innym  rozwiązaniem dotyczącym  sposobu 
przeprowadzania wyboru sołtysa,  nie na zebraniu wiejskim lecz w wyborach bezpośrednich. 

- Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec zasugerował, by Komisja Statutowa przed przystąpieniem do 
prac  w zakresie wprowadzenia  zapisu o bezpośrednim wyborze sołtysa wcześniej skonsultowała 
się w tej sprawie  z gminami ościennymi, gdzie takie wybory miały miejsce. 

Wójt Gminy wypowiadając się w tej kwestii zaznaczył, iż  w wiejskich zebraniach  wyborczych 
zwykle  uczestniczy  większa  ilość  mieszkańców,  a  to  z  kolei  jest  okazją  spotkania  władzy 
wykonawczej  z  mieszkańcami  i  przekazania  istotnych  spraw  dotyczących  zarówno  danej 
miejscowości  jak i gminy i jednocześnie Wójt  dodał , iż  obecna forma wyboru sołtysa w naszej 
gminie jest właściwa. 

Sekretarz Gminy dodał, iż wprawdzie w  niektórych gminach takie bezpośrednie wybory sołtysa 
odbywają się w ciągu jednego dnia, niemniej jednak i tak  wcześniej w tej sprawie też muszą odbyć 
się  zebrania  wiejskie. W związku z tym zaproponował, by również w tej sprawie nie wprowadzać 
nowej zasady,  gdyż  jego zdaniem obecny sposób wyboru sołtysa w naszej gminie jest dobry. 
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Radny  Zygmunt  Ołowiańczyk  zabierając  głos  w  przedmiotowej  sprawie  poparł  stanowisko 
wyrażone przez Wójta i Sekretarza Gminy. 

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt  uchwały 
w sprawie powołania Komisji Statutowej. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 
udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Na  zakończenie  tego  tematu  nowowybrany Przewodniczący  Komisji  Statutowej  radny Ryszard 
Stączek poinformował, że w pracach Komisji nad propozycjami zmian w statutach sołectw chętnie 
widziałby przedstawicieli władzy wykonaczej, jak również przeprowadzenie szerokiej  konsultacji 
z  sołtysami,  radami  sołeckimi.  Ponadto  radny  zasugerował,  by  bezpośrednie  wybory  sołtysa 
spróbować eksperymentalnie  przeprowadzić na razie w jednym z sołectw na terenie naszej gminy.  

Ad. 16.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  miejsc  wydobywania  żwiru  w  granicach  powszechnego 
korzystania z rzeki Wisłok w miejscowości Odrzechowa. 

Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały poinformował, że Sołtys wsi 
Odrzechowa w imieniu Rady Sołeckiej zwrócił się z prośbą o wydanie zezwolenia na pobór żwiru 
w ilości 500 m ³ z rzeki Wisłok w miejscowości  Odrzechowa. Żwir pozyskany z rzeki ma być 
wykorzystany  do  naprawy  dróg  gminnych  i  rolniczych.  Zgodnie  z  ustawą  Prawo  wodne 
wydobywanie żwiru oraz innych materiałów w granicach powszechnego korzystania z wód może 
odbywać się  po  uzyskaniu  zgody  właściciela  wody ,  w miejscach  wyznaczonych  przez  Radę 
Gminy w drodze uchwały. Właściciel wody – Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Krakowie 
–  Zarząd  Zlewni  Wisłoki  i  Wisłoka  z  siedzibą  w  Rzeszowie  zgodę  taką  wyraził  -  określając 
jednocześnie ilość wydobywanego żwiru – 360 m³. 

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Pan  Adam  Malik  oznajmił,  że 
członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  przedmiotowej  uchwały   jednocześnie 
wnioskując,  aby ten  pozyskany żwir  mógł  być  również wykorzystany na naprawę innych dróg 
gminnych,  nie tylko w samej Odrzechowej. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  podał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie wyznaczenia miejsc wydobywania żwiru w granicach powszechnego korzystania z rzeki 
Wisłok w miejscowości Odrzechowa. Uchwała podjęta została jednomyślnie. Stanowi załącznik do 
protokołu.

Ad. 17. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zakupu na własność 
gminy Zarszyn nieruchomości gruntowych, położonych w Jaćmierzu i Posadzie Jaćmierskiej. 

Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi , 
że  w związku z budową kanalizacji i wodociągu we wsiach Jaćmierz i Posada Jaćmierska zaistniała 
potrzeba wykupu dwóch działek o pow. 66 m² i 0,01 ha pod przepompownię ścieków oraz komorę 
wodomierzową. Po podjęciu uchwały przez Radę Gminy zostaną zawarte umowy kupna-sprzedaży 
w formie aktów notarialnych. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła , że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały tym 
samym wyrażając zgodę na zakup w/w działek. 
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Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zakupu  na  własność  gminy  Zarszyn 
nieruchomości,  położonych  w  Jaćmierzu  i  Posadzie  Jaćmierskiej.  Uchwała  ta  podjęta  została 
jednomyślnie.  Stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18.  W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał radnym, że z dniem  30 kwietnia 
br.  mija termin składania oświadczeń majątkowych i poprosił o dotrzymanie tego terminu. 

- Radny Adam Malik zapytał o termin udzielenia odpowiedzi na pisma kierowane do urzędu gminy 
od sołtysa i rad sołeckich. 

-  Radna  Anna  Szajna   zapytała  jak  jeszcze  długo   ważne  jest   pozwolenie  na  budowę  sieci 
wodociągowej w Nowosielcach. Jednocześnie radna zasugerowała, aby budowę wodociągu w tej 
miejscowosci  rozpocząć  już  teraz  razem z  prowadzoną  budową  sieci  kanalizacyjnej  mówiąc  , 
iż  przy obecnie rozkopanych drogach można by również poprowadzić nitkę sieci wodociągowej, co 
znacznie zmniejszyło by utrudnienia dla mieszkańców w korzystaniu  z tych dróg. 

-  Radny  Ryszard  Stączek  poprosił   przypomnieć  Staroście  Sanockiemu   o  przystąpieniu  do 
realizacji  złożonej  przez radnego  w 2004 r interpelacji w sprawie modernizacji dróg powiatowych 
relacji Zarszyn-Turze Pole do granicy z powiatem brzozowskim oraz Zarszyn – Odrzechowa pod 
kątem docelowego  wyznaczenia  i  urządzenia  trasy turystycznej  łączącej  atrakcyjne  turystyczne 
tereny otaczające miejscowość Odrzechowa wraz z przynależnym do niej sołectwem Pastwiska z 
drogą  krajową Rzeszów – Sanok , a zarazem ułatwiającym  turystom odwiedzanie zabytkowej 
miejscowości Jaćmierz.

- Radny Krzysztof Tomków poinformował, że otrzymał zapewnienie od Telekomunikacji Polskiej, 
iż  na  terenie  miejscowości  Pielnia  będzie  robiona  modernizacja  sieci  telekomunikacyjnej 
i jednocześnie zwrócił się do radnych i sołtysów o poinformowanie mieszkańców i sporządzenie 
listy chętnych do skorzystania z tego typu usługi w innych miejscowościach. 

- Radny Adam Malik zwrócił się z apelem o ponowienie prośby w Zarządzie Dróg Powiatowych 
w sprawie  oczyszczenia  ze  śmieci  poboczy drogi  powiatowej  Zarszyn  –  Jaćmierz  jak  również 
poprosił  o  wystosowanie  pisma  do  Podkarpackiego  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych 
O/ Sanok z zapytaniem o termin uprzątnięcia  śmieci z poboczy rzeki Pielnica.

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o zwiększenie o 10 tys zł 
kwoty przeznaczonej  na  ukończenie  budowanej  szatni  sportowej  w Pielni  do  kwoty 30  tyś zł. 
Radny stwierdził, że widzi duże społeczne zaagnażowanie w tę inwestycje i poprosił, by ten temat 
potraktować poważnie i maju br. przystąpić do rozpoczęcia dalszych prac.

-  Radna  Krystyna  Trygar  zapytała  czy  prawdą  jest  ,  że  Zakłady  Mięsne  BeefSan  zamierzają 
wybudować stajnię- cielętnik  na działce obok parku w Posadzie Zarszyńskiej jednocześnie radna 
stwierdziła  ,  że  zarówno ona  jak  i  mieszkańcy tej  miejscowości  nie  zgadzają  się  na tego typu 
inwestycję w środku wsi.
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Ad. 19.  Odpowiedzi na zadane pytania udzielili :

-  Kierownik Referatu Gospodarki  Komunalnej  Przestrzennnej  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska 
Bogusław  Rakoczy  poinformował,  że  wystosowane  zostaną  do  odpowiednich  instytucji 
pisma w sprawie oczyszczenia ze śmieci poboczy drogi powiatowej Zarszyn – Jaćmierz i rzeki 
Pielnica.

- Sekretarz Gminy zacytował zgodnie z KPA  termin udzielania odpowiedzi na pisma składane do 
Urzędu  Gminy.  Ponadto  Sekretarz  Gminy  poinformował  o  zasadach  wypełniania  oświadczeń 
majątkowych  i oświadczeń o pracy lub służbie w organach bezpieczeństwa lub współpracy z nimi.
Kolejny  temat  który  przedstawił  Sekretarz  Gminy  dotyczył  procedury  wyboru  ławników  na 
kadencję 2008 - 2012  i podając przy tym  kalendarium tych wyborów. 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi:

- Radnej Annie Szajna mówiąc, że  pozwolenie na budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 
w  Nowosielcach  jest  jedną  wspólną  decyzją  i  nie  utraci  ważności,  a  obecnie  najważniejszym 
problemem będzie pozyskanie środków na rozpoczęcie budowy sieci wodociągowej i będzie usilnie 
o te środki zabiegał. 

- Radnemu Ryszardowi Stączkowi, że   wyśle pismo do Starosty Sanockiego z zapytaniem o stopień 
zaawansowania  prac w realizację  zgłoszonej przez radnego w/w interpelacji

-  Radnemu  Zygmuntowi  Ołowiańczykowi  na  prośbę  o  zwiększenie  środków  na  roboty 
wykończeniowe przy budowie szatni sportowej Wójt odpowiedział,  iż należy jeszcze dokładnie 
przeliczyć  i  przedstawić  zakres  prac  niezbędnych do wykonania  w tym roku.  Znając  tę  kwotę 
będzie ją można  zarezerwować w budżecie gminy. 

-  Radnej  Krystynie  Trygar  odpowiedział,  że  nic  nie  jest  mu  wiadomo  na  temat  jakiejkolwiek 
budowy przez Zakłady Mięsne stajni  w Posadzie Zarszyńskiej. 

Na  zakończenie  wypowiedzi  Wójt  zwrócił  się  z  prośbą  do  sołtysów z  Długiego  i  Nowosielec 
o zorganizowanie wspólnego spotkania z Radami Sołeckimi na temat ustalenia dalszego toku prac 
przy remoncie drogi powiatowej relacji Długie – Pielnia.

Ad. 20.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział  w obradach i  głosił  szóstą  sesję  Rady Gminy Zarszyn 
w bieżącej kadencji za zamkniętą. 

Protokołowała:    Przewodniczący
Irena Kasza Rady Gminy Zarszyn 

   Janusz Konieczny


